
                                                     PROTOKÓŁ  Nr  3/ 2018 

 

 z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Porządku Publicznego 

odbytego w dniu 03 kwietnia 2018 roku. 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

Hieronim Birk – zastępca Wójta Gminy Siedlec 

Tadeusz Golec – 

Jan Sita - 

Ewelina Krawczyk – pracownik Referatu 

Zdzisław Kasprzak – sołtys wsi Wąchabno 

Tadeusz Weihs – sołtys wsi Godziszewo 

 

 W posiedzeniu Komisji wg prowadzonej listy obecności udział wzięło 7 członków komisji. 

 

 

Do pkt. 1 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji  witając wszystkich obecnych. 

Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 7 radnych, co 

wobec składu komisji wynoszącego 8 członków stanowi kworum. 

 

 

Do pkt. 2 

 

W punkcie tym przystąpiono do przyjęcia porządku obrad, który został przyjęty jednogłośnie, 

a przedstawiał się następująco : 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Plan zagospodarowania terenu w Grójcu Małym 

4. Teren zalewowy w gminie Siedlec. 

5. Wolne głosy i wnioski.. 

 

 

Do pkt. 3 

 

Tematyczne zagadnienie dotyczące  planu zagospodarowania terenu w Grójcu Małym 

omówiła E. Krawczyń pracownik referatu gospodarki gruntami,  która poinformowała, że aby 

można przystąpić do jego zmiany musi być najpierw zmienione studium. 

 

Maciej Wita – stwierdził. że w piśmie skierowanym do pana Maćkowiaka należy zaznaczyć 

iż podnoszona sprawa wiąże się ze zmianą studium. 

 

 

 



Do pkt. 4 

 

W temacie terenów zalewowych jako pierwszy głos zabrał T. Golec-  przedstawiając 

sytuację odnośnie melioracji. Stwierdził tu, że na razie troszkę się uspokoiło ale wszystko 

rozgrywa się  o rozlewy spowodowane przez: 

 

• Kanał Północny który płynie przez trzy gminy Przemęt, Siedlec, Wolsztyn 

• Jezioro w Wolsztynie nie ma żadnego odpływu i woda przez Dojcę spływa do Kanału 

• za Naturę 2000 odpowiada Gmina i z tego tytułu w 2009 lub 2010 otrzymała 

samochód za dbanie o jej tereny. 

Poinformował również , że na Jaromierzu jest 13 km rowów i aby zobaczyć tereny rozlewiska 

należałoby popłynąć łodzią. 

  

Jan Sita zabierając głos  poinformował , że Kanał Północny był robiony w 1985 roku, a 

dużym problemem są ekolodzy. 

 

H. Birk  Z-ca Wójta odniósł się do informacji otrzymania samochodu wraz z wyposażeniem 

mówiąc że gmina od kilku lat wspomaga i udziela pomocy spółką. Obecnie w związku z 

Wodami Polskimi wysyłane są wszelkie decyzje, a to co zostało powiedziane to problemem 

jest Kanał Północny. 

 

Radny Ryszard Kluj – odnośnie łodzi jeżeli została zakupiona z Natura 2000 to czy nie można 

by było usuwać przy jej użyciu powalonych drzew. 

 

Ad vocem : H. Birk – sprawa nie jest uregulowana kto za co odpowiada, ale rów ma być 

utrzymywany przez tego któremu jest potrzebny – nowe Prawo wodne. Co do wykonywania 

jakichkolwiek prac na terenie Natura 2000 najpierw musi być zrobiony raport. 

W dyskusji nad tematem głos zabrał Sołtys Godziszewa . Krytycznie odniósł się do pracy 

czyszczenia rowów przez Spółkę Wolsztyńską .  Podobny był głos Sołtysa Wąchabno. 

W dalszej części posiedzenia rozważano sprawę powołania Gminnej Spółki . Tu  radny R. 

Kluj uważał, że  Gminna Spółka winna powstać w tym roku, bo w przeciwnym razie  nie 

powstanie wcale. 

Radny A.  Skiba odniósł się do powstania „Gminnej Spółki”. Jak poinformował takowa 

„spółka” została powołana w ościennej gminie – Babimost. Głównym jej celem to 

zaspakajanie wskazanych ustawą Prawo Wodne potrzeb w dziedzinie gospodarowania 

wodami, aw szczególności wykonywanie , utrzymywanie oraz eksploatacja urządzeń 

służących do ochrony wód przez zanieczyszczeniami, melioracji wodnych oraz prowadzenia 

racjonalnej gospodarki na terenach zmeliorowanych, 

Wykorzystania wody do celów przeciwpożarowych, ochrony przed powodzią , czy 

odwadniania gruntów zabudowanych lub zurbanizowanych, z wyłączeniem działalności w 

zakresie uregulowanym ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu  ścieków. Na zakończenie stwierdził, że póki nie będą wykonywane prace na 

śluzach, to nic nie zrobimy. 

 

Ponownie zabierając głos Sołtys Wąchabno Z. Kasprzak pytał : „ czy na terenie gminy 

znajduje się ktoś kto by zajął się Gminną Spółką?” 

 

Radny E. Piątek uważał , że główną przyczyną takiej sytuacji w gminie jest zły nadzór nad 

melioracją. 

 



Ad vocem H. Birk Z-ca Wójta : to członkowie spółki decydują jak i za ile i przez kogo będzie 

to robione. 

W wyniku dyskusji w temacie utrzymania urządzeń melioracyjnych w gminie ustalono : 

 

• na kolejne posiedzenie zaprosić przedstawicieli sołectw, należących do Gminnej 

Spółki Wodnej Siedlec , 

• dokonać  koordynacji z gminami sąsiednimi w celu zachowania ciągów wodnych, 

• wystąpić do Rejonowego Związku Spółek Wodnych w Wolsztynie o udostępnie 

dokumentów ( jeśli przepisy prawa tego nie zabraniają) : 

1. składu Zarządu i Komisji Rewizyjnej Gminnej spółki Wodnej Siedlec, 

2. protokołu Walnego Zebrania Sprawozdawczo-Wyborczego oraz protokołu 

ostatniego Walnego zebrania Sprawozdawczego, 

3. wykazu delegatów na Walne Zgromadzenie GSW Siedlec, 

4. wykazu miejscowości, które należą do GSW Siedlec, 

5. wykazu miejscowości, które w ostatnich latach wystąpiły z GSW Siedlec lub 

gdzie działalność została zawieszona, 

6. wysokości stawki za konserwację od 1 ha na 2018 r. . 

• wystąpić do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Gorzowie Wlkp. 

o informację dotyczącą sprawowania nadzoru na obiektach, które do końca 2017 roku 

były tzw. urządzeniami melioracji podstawowej i znajdują się na terenie Gminy 

Siedlec ( Kanał Płn., Obry, Kanał Dźwiński, rzeka Szarka, rów Grabarski, rów 

Rekliński, rów Żodyński, rów Wargański , Kanał Belęcin – Perzyny). 

 

 

Do pkt. 5  

 

 W punkcie tym głosu nie zabierano. 

 

 

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia przewodniczący komisji zamknął posiedzenie . 
 

 

Protokołowała                    PRZEWODNICZĄCY   KOMISJI 

    Inspektor 

          Jolanta  Żurek                                       Maciej     Wita 

 

 

 

 

 


